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Srpski naučnici proveravaju ćelijski imunitet kod vakcinisanih 

Srbija je jedna od 22 zemlje koje učestvuju u studiji koja bi, između ostalog, trebalo da odgovori na 

pitanje koliko su vakcine efikasne. Predsednica Stručnog komiteta za imunizaciju prof. dr Ljiljana 

Marković Denić kaže da proveravaju ne samo antitela, već i ćelijski imunitet kod vakcinisanih pacijenata. 

Međunarodna studija koju rade Medicinski fakultet i Institut za primenu nuklearne energije ima zadatak 

da utvrdi koliko nas vakcina štiti od koronavirusa, i koja je najefikasnija. 

Godinu dana se prati oko 1.000 ljudi, iz različitih gradova u Srbiji. Najpre se proveravaju njihova antitela 

pre vakcinacije, zatim 15 dana posle druge doze vakcine, posle šest meseci i posle godinu dana. 

Međutim, kako objašnjava prof. dr Ljiljana Marković Denić, koja je predsednica Stručnog komiteta za 

imunizaciju, pratiće se i ćelijski imunitet, jer antitela ne daju uvek potpun odgovor. 

"Institut za imunologiju to prati na manjem uzorku jer su to komplikovane procedure, koje se ne rade 

rutinski", pojašnjava doktorka i napominje da je reč o skupoj metodi koja se ni u svetu ne radi rutinski. 

Ističe da prvi rezultati koji stižu iz inostranstva pokazuju da buster doza štiti u velikom procentu. 

Svaka vakcina štiti  

Na pitanje šta je razlog velikog skoka broja novozaraženih - danas skoro 20.000 novoregistrovanih, dr 

Marković Denić kaže da je u slučaju omikrona potrebno da se udahne manja infektivna doza kako bi 

nastalo oboljenje. 



 
 

"Ovakvu epidemijsku krivu nikada nisu imale bolesti koje se prenose respiratornim putem", navela je 

doktorka. 

Pojašnjava da je razlog za ovoliko zaražavanje i to što su ljudi infektivni i dan-dva pre nego što razviju 

simptome. 

Zaražavaju se i vakcinisani, pa i oni koji su primili buster dozu. Međutim, kaže dr Marković Denić, oni ne 

razvijaju teže simptome. Potvrđuje da je takva situacija kod svih vakcina. 

Trenutno se ne može razgovarati o sticanju nacionalnog imuniteta, jer deca mlađa od 11 godina zasad 

ne podležu vakcinaciji, zaključila je prof. dr Ljiljana Marković Denić. 

 

 

Na jedno pravilo u vezi sa testiranjem na koronu lekari se sad podsećaju - tiče se BRZOG TESTA I PET 

DANA 

Novi talas korona virusa koji je zbog omikron soja pogodio Srbiju napunio je kovid ambulante i opet 

povećao broj testiranih osoba, a za to se najviše koriste antigenski testovi. S tim u vezi ovih dana lekari 

se ponovo podsećaju na pravilo uvedeno na sednici Kriznog štaba, koje je doneto još u novembru 2020. 

godine, a u kojem se naglašava kada se koriste antigenski a kada PCR testovi na korona virus da bi se 

detektovao kovid 19. 

U dopisu koji su tada dobili lekari a koje i sada kruži među njima, navodi se da su antigenski testovi za 

brzu dijagnostiku primarni u toku epidemeiološkog talasa kada se registruje veliki broj novoinficiranih 

osoba virusom korona, odnosno onih koji su sumnjivi. To su osobe sa simptomima ili znacima akutne 

respiratorne infekcije. 



 
 

- Imajući u vidu da se u Srbiji registruje visok intenzitet transmisije virusa, a u cilju brže i efikasnije 

dijagnostike zarazne bolesti kovid 19, samim tim i brže identifikacije slučajeva obolevanja i njihove 

provovremene izolacije, a u skladu sa stručno-medotodološkim usputstvom za kontrolu unošenja i 

sprečavanja širenja korona virusa, u toku epidemiološkog talasa kada se registruje veliki broj 

novoinficiranih osoba virusom korona, testovi za detekciju antigena za brzu dijagnostiku su primarno 

sredstvo dijagnostike kada postoje indikacije za njihovu upotrebu u svim zdravstvenim ustanovama, a 

naročito u kovid ambulantama i prijemno-trijažnim cenrtima - navodi se u ovom dopisu. 

U njemu se precizira da se test za detekciju antigena, odnosno antigenski test primenjuje u prvih 5 dana 

od pojave simptoma bolesti. 

- Jer, posle petog dana od pojave simptoma rezultati testa više nisu pouzdani - navodi se u dopisu i 

objašnjava šta u slučaju da je antigenski test negativan a pacijent ima simptome infekcije: 

- U slučaju negativnog testa za detekciju antigena kod osoba kod koje je postavljena sumnja na infekciju 

virusom korona, odnosno ima simptome slične infekciji kovidom 19, obavezna je primena PCR testa. U 

slučaju pozitivnog testa na detekciju antigena, isključuje se primena PCR testa a osoba se smatra 

pozitivnom na korona virus. 

Kako se navodi, rezultat antigenskog testa treba da se izda i saopšti pacijentu u roku od 2 sata od 

uzimanja uzoraka za antigensko testiranje. 

U kovid ambulantama, kako je pokazala praksa, rezultati ovog testa se čekaju do 20 minuta, eventualno 

pola sata, dok se PCR čeka najduže 24 sata. 

Od početka korona virusa, 6. marta 2020. godine pa do sada, testirano je ukupno 7.936.544 uzorka. 

Najviše osoba za dan je testirano, upravo, u ovom petom talasu, odnosno ovog meseca - 18. januara - 

čak 39.740 osoba. 

Inače, od polovine janura na snazi su nove cene i PCR i antigenskog testa koji se radi na lični zahtev. Tako 

PCR košta 6.000 umesto 9.000 dinara dok je antigenski 1.800 dinara, piše "Telegraf". 

Sve više zaraženih a kraći karantin 

Uporedo sa podsećanjem na pravila u vezi sa testiranjem, karantin je drugi put za 20 dana skraćen u 

Srbiji, uprkos tome što imamo, kao i Evropa, mnogo zaraženih omikron sojem. Nadu uliva što ne tera, 

kao delta soj, mnoge pacijente u bolnicu. 

Da podsetimo, na snazi su nova pravila karantina od 18. januara. Tako sada osobe koje su zaražene 

korona virusom idu u izolaciju na 7 dana, nako čega moraju da se jave nа prеglеd kod lеkаrа u kovid 

ambulаnti, а izоlаciја im se prеkidа bеz tеstirаnjа. 

Ukоlikо pacijent imа primаrnu ili sеkundаrnu imunоdеficiјеnciјu, njemu kućna izоlаciјa trајаnju 14 dаnа 



 
 

Takođе, opet je izmеnjеnа је i dužinа trајаnjа kаrаntinа zа osobe kојe su bilа u bliskоm kоntаktu sа 

оsоbоm оbоlеlоm оd covid 19. Ona je sada 5 dana оd mоmеntа pоslеdnjеg kоntаktа sa zaraženom 

osobom. 

I dalje važi pravilo da su od mere mеrе kаrаntinа nаkоn bliskоg kоntаktа sа zaraženom osobom izuzеti 

svi koji imaju dokaz о primljеnој drugој, оdnоsnо trеćој dоzi vаkcinе prоtiv korona virusa, koji su 

preležali bolest unutar 201 dana, ili imaju pоzitivаn rеzultаt sеrоlоškоg tеstirаnjа u nеkој оd lаbоrаtоriја 

u јаvnоm vlаsništvu, nе stаriјi оd 90 dаnа оd dаnа uzоrkоvаnjа. 

 

 

"PETINA ZARAŽENIH IMA DELTA SOJ" U KC Niš 10 porodilja i trudnica pozitivno na koronu! 

Oko petina obolelih od kovida-19 zaražena je delta sojem korona virusa, tako da bolest ni danas nikako 

ne treba potcenjivati, izjavio je direktor Kliničkog centra u Nišu Zoran Perišić i naveo da se deset 

porodilja i trudnica nalazi u kovid delu na Klinici za ginekologiju, dok se četvoro dece leči u okviru dečjih 

klinika tog centra. 

„Ti najmlađi pacijenti imaju blaži oblik oboljenja“, rekao je Perišić i dodao da je trenutna situacija u 

novom Kliničkom centru takva da u većini slučajeva ne primaju pacijente „zbog kovida“, već pacijente 

„sa kovidom“. 

„To su pacijenti koji su bili povređeni ili su došli zbog neke druge zdravstvene usluge, imaju hiruško ili 

internističko oboljenje, ali se usput utvrdilo prisustvo korona virusa i onda su dospeli u izolaciju u našim 

kovid centrima“, pojasnio je Perišić i naglasio da nisu ni danas svi pacijenti sa omikronom. 



 
 

"Najmanje petina pacijenata i dalje ima delta soj koronavirusa, za koji svi znamo da je opasniji. Nisu sve 

kliničke slike blage. Činjenica je da na 750 novozaraženih, koliko je juče bilo u Nišu, imamo jako mali broj 

prijema u odnosu na prethodne periode, ali bolest nije za potcenjivanje i dalje", rekao je. 

Direktor Kliničkog centra Niš kaže da su na Infektivnoj klinici smešteni najteži slučajevi i njih, ocenjuje, i 

dalje ima. 

"Ti ozbiljni oblici kovida su i dalje prisutni i ne treba to nikako smetnuti sa uma. Tamo je trenutno 41 

pacijent", rekao je direktor Kliničkog centra Niš. 

Po podacima koje je izneo, u stacionaru Kliničkog centra, odnosno u novoj zgradi, je 36 pacijenata. U 

jedinici intenzivnog lečenja je 12. 

"Na ginekologiji je deset zaraženih pacijentkinja - sedam porodilja i tri trudnice. U kovid bolnici u 

Kruševcu leči se oko 145 kovid pacijenata. Obolelih zdravstvenih radnika kliničkog centra je 118, 

najmanje je lekara - 18 ili 19. Najviše je medicinskih sestara. Taj broj varira na dnevnom nivou. Klinike na 

kojima je bilo najviše zaraženih, kao što su kardiologija ili anesteziologija, sada imaju najmanje. Rečenica 

koja mora da se izgovori - niko se nije zarazio u tzv. crvenoj zoni. Ljudi se zaražavaju negde drugde", 

zaključio je Zoran Perišić. 

 

 

Pokrenut program postkovid savetovališta, biće dostupna u apotekama širom Srbije 

Farmaceutska komora Srbije pokrenula je program postkovid savetovališta i u narednom periodu ona bi 

trebalo da budu dostupna građanima u apotekama širom Srbije. 

Direktorka Farmaceutske komore Srbije Tatjana Šipetić rekla je za RTS da 80 odsto od preko 1.600.000 

do sada inficiranih u Srbiji potencijalno može da ima neki od postkovid simptoma i da im treba pomoći. 



 
 

„Iz našeg okruženja i iz literature koju pratimo vidimo da veliki broj ljudi nije ni shvatio da su neki od 

simptoma koje imaju u vezi sa kovidom-19“, kaže Šipetić. 

Navodi da su se neki potpuno zatvorili jer misle da se samo njima nešto strašno desilo i promenilo u 

životu, jer imaju problem sa pamćenjem ili je počela da im opada kosa. 

"Hteli smo da tim našim pacijentima pružimo podršku i pomognemo im u situacijama u kojima 

farmaceut može svojim savetom da im pomogne", objasnila je Tatjana Šipetić. 

Kaže da je pilot projekat počeo 5. decembra, onlajn edukacijom kojoj su prisustvovali farmaceuti iz 

različitih gradova u Srbiji. 

"Oni su imali priliku da vide šta su osnovni klinički simptomi dugotrajnog postkovid sindroma i da nauče 

na koje načine mogu da pristupe pacijentu i pomognu da se smanji intezitet simptoma, kao i kako da 

prate pacijenta", kazala je Šipetić i dodala da su posle toga farmaceuti krenuli da pružaju uslugu. 

Ona je navela da će 5. februara biti skupljeni rezultati, kako bi se videlo da li nešto treba izmeniti ili 

prilagoditi uslovima rada u apotekama, nakon čega će usluga biti omasovljena, kako u privatnim, tako i u 

državnim apotekama. 

Prema njenim rečima, postoji segment koji farmaceuti mogu da pokriju, ali oni treba da budu i pomoć 

koja će raditi trijažu i poslati kod lekara pacijente kada je to neophodno. 

"Ne bih nikada preuzimala ulogu lekara. Postoje stanja koja podrazumevaju da morate otići kod lekara, 

ali farmaceuti će moći da daju preporuku", rekla je Šipetić. 

Istakla je da za takve vrste usluga, koje podrazumevaju bavljenje pacijentima 15 ili 20 minuta, nema 

dovoljno farmaceuta, zbog čega treba animirati i nove generacije. 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Dačić sa predstavnicima Komore medicinskih sestara i tehnicara 

BEOGRAD - Predsednik Skupštine Srbije Ivica Dačić razgovarao je danas sa predstavnicima Komore 

medicinskih sestara i zdravstvenih tehničara Srbije o unapređenju njihovog položaja. 

Predstavnici Komore su ukazali na potrebu da se status i položaj medicinskih sestara unapredi kroz 

izmene i dopune zakonske regulative i usklađivanje sa regulativom EU izradom zakona o sestrinstvu kroz 

koji bi bilo regulisano pitanje sestrinske nege. 

Predstavnici Komore su ukazali na potrebu da se status i položaj medicinskih sestara unapredi kroz 

izmene i dopune zakonske regulative i usklađivanje sa regulativom EU izradom zakona o sestrinstvu kroz 

koji bi bilo regulisano pitanje sestrinske nege. 

Dačić je istakao značaj medicinskih sestara i tehničara u pružanju zdravstvene zaštite i naglasio da imaju 

bitnu ulogu u promociji zdravlja, prevenciji bolesti i pružanju primarne zdravstvene nege i zdravstvene 

nege u zajednici, što se, kaže, naročito pokazalo tokom aktuelne pandemije izazvane virusom Kovid - 19. 

On je naveo da je neophodan doprinos boljem položaju medicinskih sestara i tehničara kroz aktivnosti 

na unapređenju njihovog pravnog statusa i poručio da će skupština uraditi sve što može da se to osigura. 

 



 
 

 

 

Čuveni španski hirurg dr Norberto Ventura ponovo operiše u UKC Kragujevac 

Čuveni stručnjak u oblasti spinalne hirurgije, doktor Norberto Ventura u Kragujevac dolazi od 2018. 

godine i do sada je operisao veliki broj, posebno dece sa spinalnim deformitetima. 

Većina spinalnih deformiteta se operiše u inostranstvu, što znači o trošku Republičkog fonda za 

zdravstveno osiguranje. Ova vrsta operacije je dosta skupa, pa je i efekat prisustva dr Venture u 

operacionoj sali višestruko značajan. 

Profesor dr Norberto Ventura ističe da je od 2018. godine do danas obavio preko 80 operacija u 

Kragujevcu, a reč je o skoliozama kičmenog stuba. 

„Postoje dva tipa skolioza, jedna je neuromuskularna koja pravi respiratorne probleme, a druga 

idiopatska. Neuromuskularne su komplikovanije i zahtevaju bolju operativnu tehniku, i rizici su veći. 

Zadovoljan sam rezultatima jer nije bilo većih i značajnijih problema“, kaže profesor Ventura. 

Doktor Norberto Ventura formirao je tim od španskih i srpskih hirurga, pored operacija koje radi na 

Klinici za ortopediju i traumatologiju u Kragujevcu, saradnju ima i sa UKC Niš i Ortopedskom klinikom u 

Beogradu. 

Načelnik odeljenja Spinalne hirurgije Klinike za ortopediju i traumatologiju dr Srđan Vlajović ističe da se 

saradnja Univerzitetskog kliničkog centra sa vodećim svetskim spinalnim hirurzima, u prvom redu sa 

profesorom dr Norbertom Venturom nastavlja, odvija u kontinuitetu, nakon zastoja koji je nastao zbog 

svetske pandemije Covid-19. 

„Operisali smo preko osamdeset pacijenata sa najtežim deformitetima kičmenog stuba. Time smo 

obavili neke operacije koje su mogle da se rade samo u uslovima koji postoje u inostranstvu, čime smo i 



 
 

mi stekli neophodno iskustvo za obavljanje najtežih intervencija, a takođe i napravili veliku uštedu za naš 

Fond, jer ti pacijenti nisu odlazili na operaciju u inostranstvo“, kaže doktor Vlajović. 

Direktor UKC Kragujevac, dr Slobodan Milisavljević, ističe da je najveći benefit ove saradnje taj što se 

deca sa najtežim anomalijama kičmenog stuba operišu u našim bolnicama, bez odlaska u inostranstvo. 

„Na taj način i naši spinalni hirurzi dobijaju iskustvo.U planu su i dalja usavršavanja, u oblasti robotske 

hirurgije, ali to su planovi o kojima ćemo razgovarati u perspektivi“, kaže dr Slobodan Milisavljević. 

Na Otropedskoj klinici UKC Kragujevac, sa profesorom Venturom susreo se i gradonačelnik Kragujevca, 

Nikola Dašić, koji mistakao značaj ovakve saradnje ne samo za Kragujevac, već i za celu Srbiju. 

 

 

Najviše novozaraženih u jednom danu od početka pandemije – gotovo 20.000 osoba 

U Srbiji je od poslednjeg preseka registrovan rekordan 19.901 novi slučaj zaraze koronavirusom od 

testirane 39.282 osobe. 

Od posledica kovida-19 umrle su još 34 osobe, a hospitalizovanih je 3.114 pacijenata, javlja Tanjug. 

Od poslednjeg preseka povećan je sa 119 na 131 broj pacijenata na respiratorima. 

 


